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Assig nment criteria for Ernst Awards

Who: Students and PhD Students who had not yet finished their PhD degree at the 

time the publication was submitted.

The award is open to applicants from Germany and all other countries. Self 

applications are accepted. If there is more than one author on the paper, the 

personal contribution of the applicant should be specified with a letter of 

support by the supervisor. This letter of support shall include clear statements 

concerning the role of the applicant in planning, performing and interpreting 

the research, as well as his or her contributions to writing the scientific 

publication. 

The applicants have the obligation to receive the award personally during the

annual meeting of the Fachgruppe and to present the work in a plenary talk.*

What: Exactly one scientific publication, which has been accepted in a peer reviewed 

journal (listed at JCR/Web of Science), and generally one awardee per 

publication.

When: Applications are accepted until June 1st of each year. They should be 

addressed to Wolfgang.Jahnke@novartis.com. Scientific publications are 

eligible which have been published or accepted for publication between June 

1st of the previous year and June 1st of the current year.

Why: The submitted contribution shall expand the methodology of magnetic 

resonance, extend its theoretical background or present important

experimental applications. It shall be excellent in its

�� Methodological quality

�� Innovation

�� Creativity

* Traveling expenses are refunded for common economic means of transport according to 

GDCh guidelines. Refund is limited to 1000 € (including accomodation).



Vergabekriterien für den Ernst -Preis

Wer: Studierende und Promovierende, die zum Zeitpunkt der Einreichung der Arbeit 

ihre Dissertation noch nicht abgeschlossen hatten.

Der Preis steht Bewerberinnen und Bewerbern aus Deutschland und anderen 

Ländern offen. Eine Selbstbewerbung ist möglich. Bei mehreren Autoren muss 

der persönliche Anteil eines Kandidaten in einem Empfehlungsschreiben des 

betreuenden Hochschullehrers dokumentiert sein. Dieses 

Empfehlungsschreiben soll die Rolle des Bewerbers in der Planung, 

Durchführung und Interpretation der Arbeit sowie das Schreiben der 

Publikation spezifizieren. 

Die Preisträger sind verpflichtet, den Preis persönlich auf der

Fachgruppentagung entgegenzunehmen und ihre Arbeit in einem 

Plenarvortrag vorzustellen.*

Was : Genau eine wissenschaftliche Arbeit, die in einer anerkannten 

wissenschaftlichen Zeitschrift (gelistet in JCR/Web of Science) akzeptiert 

wurde, und in der Regel genau ein/e Preisträger/in pro wissenschaftliche 

Arbeit.

Wann : Bewerbungen werden bis zum 1. Juni eines Jahres entgegengenommen. Sie 

sollten an Wolfgang.Jahnke@novartis.com adressiert sein. Die

vorgeschlagene Publikation muss zwischen dem 1. Juni des Vorjahres und 

dem 1. Juni des laufenden Jahres publiziert oder vom Journal akzeptiert 

worden sein.

Warum : Die eingereichte Arbeit soll die Methodik der magnetischen Resonanz

weiterentwickeln, ihr theoretisches Verständnis vorantreiben, oder wichtige 

experimentelle Anwendungen beschreiben. Sie zeichnet sich durch besondere

��Methodische Qualität

�� Innovation 

��Kreativität aus.

* Die Reisekosten werden für übliche preisgünstige Transportmittel erstattet. Die 

Reisekostenerstattung erfolgt gemäß des Reglements der GDCh und ist auf maximal 1000 € 

begrenzt (incl. Hotelkosten).


